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I molt bé, este matí ho dia molt bé la vicepresident en el Servef, 
que l’anomenem Labora, no? És a dir, quan un treballa també 
ha de pensar en aquelles persones que treballen però no tenen 
remuneració, i això és importantíssim i ho perdem de vista .

Càtedra d’Economia Valenciana, per a donar suport al conei-
xement de l’economia valenciana i les seues potencialitats 
en el marc d’economia sostenible . Economia blava, Càtedra 
Innova per al desenvolupament i disseny de la implantació 
d’una estratègia valenciana de formació per a l’ocupació .

I, d’altra banda, també he de dir-li que en els programes 
d’ajudes de la recerca de desenvolupament i innovació 
empresarial es fomenta la transferència de coneixement de 
les universitats, subvencionant per despeses de contracta-
ció d’instituts i de departaments universitaris per part de les 
empreses beneficiàries. A més tenim previst establir acords 
de col·laboració amb totes les universitats públiques valen-
cianes perquè els seus experts col·laboren en la valoració 
tècnica dels projectes empresarials que concòrreguen a les 
convocatòries de creació d’empreses de base tecnològica, 
recerca i desenvolupament per a Pime, i de recerca i desen-
volupament en cooperació .

També, en les ajudes dirigides als centres tecnològics es 
fomenta la col·laboració amb les universitats, dins de les acti-
vitats previstes per a recolzar l’emprenedoria innovadora es 
disposa d’una línia d’ajudes dirigida a recolzar la prestació de 
serveis d’alt valor afegit que impulsen la creació i el creixe-
ment de noves empreses innovadores, aquestos serveis són 
prestats per agents especialitzats entre els quals es troben 
els parcs científics de les nostres universitats.

I, per a concloure, des de l’àmbit de programes i serveis euro-
peus, cal destacar la col·laboració amb les universitats de la 
Comunitat Valenciana en la difusió d’Horitzó 2020 . 

Com veu, fem una aposta pel coneixement com a eix…

La senyora vicepresidenta primera:

Conseller . 

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

…de transformació social .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller . 

Passem a la següent pregunta que és la que formula el dipu-
tat del Grup Parlamentari Podemos-Podem, senyor Antonio 
Estañ, també al conseller d’economia sostenible, ¿no? No 
és Antonio… 1 .334, senyor Antonio Estañ, si n’hi ha alguna 
errada… (Veus) També el senyor Almería, sí, senyor . 

Senyor Almería, té vosté la paraula .

Quan vullga .

El senyor Almería Serrano:

Gràcies, presidenta . 

Bona vesprada, conseller . 

Al mes de maig de 2017, ja fa quasi any i mig, presentava vosté 
el Pla d’acció per al foment de la seguretat industrial a diferents 
entitats: federacions, associacions de caràcter industrial, a la 
CEV, als col·legis professionals, sindicats, i al consell de cambres . 
Encara estava en el seu lloc el director general d’indústria i ener-
gia, Diego Maciá, del que tenim un bon record . 

Aquest pla era un acord del seminari del consell de Sagunt 
que tenia com a objectiu previndre limitar els danys o perju-
dicis a persones, béns o al medi ambient derivats de l’activitat 
industrial. És lògic que la consecució d’este objectiu passa 
per detectar i limitar, o eliminar, si és possible, les causes que 
originen els riscos de l’activitat industrial . 

En esta presentació destacava vosté, conseller, que s’havien 
mantingut reunions amb els sectors implicats en la segure-
tat industrial donant com a resultat de consens l’esmentat 
Pla d’acció per al foment de la seguretat industrial que havia 
permés marcar unes línies d’acció prioritàries, en primer lloc, 
deixant per a més endavant la definició i concreció de les 
actuacions a desenvolupar en cadascuna d’aquestes línies i 
sempre de comú acord . Entenem que estes actuacions serien 
d’un segon nivell d’estructuració del pla i haurien de tenir 
un nivell de concreció major que les línies prioritaris d’acció . 
Fins ací, bé, consellera . 

No obstant això, en la mateixa presentació destacava 
vosté, també, que el pla contemplava la creació del Consell 
Valencià de Coordinació de la Seguretat Industrial a fi 
d’impulsar, coordinar els criteris, i prioritzar les actuacions 
de l’administració en matèria de seguretat industrial, i que 
aquest consell identificaria les prioritats d’actuació i línies de 
treball a desenvolupar . 

Disculpe, conseller, però el que intentem és aclarir el tema; 
si el Pla d’acció per al foment de la seguretat industrial havia 
permés ja marcar unes línies d’acció prioritàries i també 
contemplava la creació d’este consell valencià de coordinació, 
que entre les seues atribucions havia d’identificar les priori-
tats d’actuació i també les línies de treball a desenvolupar, que 
suposadament ja haurien d’haver estat definides pel mateix 
pla…, i ací ja m’embolique i necessitaria que vosté ho verificara. 
¿Qui és el que va delimitar les línies prioritàries d’actuació?

Després, a principis de setembre del 2018, la seua conselleria 
posava en marxa el pla d’acció per a la promoció de la segure-
tat industrial amb un dotació de 400 .000 euros per a aquest 
any firmant un conveni amb les principals associacions indus-
trials, un acord que permetrà la realització d’una campanya 
de difusió i sensibilització per a difondre entre la ciutadania 
elements de conscienciació sobre la cultura i la importància 
de la seguretat industrial sota el lema: «Sí, seguretat indus-
trial, sempre» .
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En principi, entenem que aquesta iniciativa és una actuació 
concreta que li correspondria al segon nivell d’estructuració 
del pla, i inclosa dins d’una línia d’acció prioritària però, bé, 
agrairíem que ens ho clarificara. 

En resum, estem d’acord que les accions de difusió, sensi-
bilització i creació de cultura sobre un tema en concret són 
d’extremada importància; no obstant això, després d’any i 
mig, i esperant alguna cosa més d’aquest pla, que de segur ara 
vosté ens revelarà finalment, com pogueren ser per exem-
ple quines són les línies d’acció prioritàries del pla, quines 
són les actuacions a desenvolupar en cada línia d’acció, en el 
seu cas si n’hi ha alguna actuació específica adreçada a detec-
tar i limitar les causes que originen els riscos industrials, que 
és l’objectiu fonamental d’aquesta planificació i que n’hi ha 
previst, òbviament, per a la implementació del pla . 

En resum, la pregunta és quin és el grau de desenvolupament 
i implementació actual del Pla d’acció per al foment de la 
seguretat industrial . 

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyor Almería . 

Conseller, quan vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, senyora presidenta . 

Senyor diputat, senyor Almería, vaig a intentar explicar-li tot 
el procés també del que hem fet en el pla perquè de vegades, 
també, escoltant-lo a vosté jo també em confonc i ja no sé si 
creu que és positiu que ha d’haver-hi un consell de coordina-
ció del pla o no ha d’existir eixe consell de coordinació . Vosté 
sap que ens agrada fer política sempre de baix cap a dalt i 
amb molta participació i, per tant, han d’eixir fins i tot les 
línies del pla del mateix consell de coordinació valenciana per 
a la seguretat industrial . 

Però, el primer que vullc dir és que la seguretat industrial és 
una prioritat per a la conselleria i per al Consell, i el foment 
i la promoció d’aquesta és una de les mesures estratègiques 
de La Generalitat, tal com es va aprovar en el seminari del 
Consell celebrat a Sagunt en 2017 . 

La seguretat industrial és per a les persones i les perso-
nes són el nucli del govern del botànic . En eixe sentit, des 
del passat any, 2017, es va treballar en l’elaboració del Pla 
d’acció per a la promoció de la seguretat industrial en coor-
dinació amb tot els agents implicats, una tasca que he de dir 
és pionera en l’estat, que compta amb el Consell Valencià 
de Coordinació de la Seguretat Industrial com a instru-
ment operatiu per al seu desplegament en què estan repre-
sentats els sectors intervinents en la seguretat industrial a 
través de les federacions, associacions, i col·legis professio-
nals respectius . 

Els objectius del pla són: intensificació de controls, lluita 
contra l’intrusisme professionals, control dels productes 
industrials posats en el mercat i el foment de la informació en 
matèria de seguretat industrial . 

El Consell Valencià de Coordinació de la Seguretat Industrial, 
en la seua reunió del 10 d’abril del present any, va acordar la 
realització d’una campanya de sensibilització per a la ciuta-
dania sobre la importància de la seguretat industrial; així 
mateix, va acordar la realització d’actuacions de diagnòstic 
de determinades instal·lacions industrials, el diagnòstic de 
les instal·lacions pretén avançar actuacions que haurien de 
fer les empreses per a millorar la mateixa seguretat indus-
trial, és a dir, una espècie de pre-ITV per a detectar possibles 
incompliments perquè puguen ser solucionats sense necessi-
tat d’aplicar accions coercitives .

Dir-li que el passat 3 de setembre es van signar els conve-
nis amb les entitats encarregades de realitzar les actua-
cions prèviament aprovades pel consell de coordinació . Van 
signar les entitats, Aseival, que ha iniciat i esperem que per 
a desembre pugam tindre ja el resultat d’aquestes accions 
que són accions de diagnòstic, que seran més de 500 diag-
nòstics de seguretat industrial i impactes en professio-
nals de la indústria, instal·ladors, mantenidors o engin-
yers; i, d’una altra banda, amb la mateixa data van ser 
signats quatre convenis amb el consell de col·legis oficials 
d’enginyers graduats i enginyers tècnics industrials de la 
Comunitat Valenciana, el Col·legi d’Enginyers Industrials 
de la Comunitat Valenciana, la Federació Empresarial 
Metal·lúrgica Valenciana, Feneval, i Fempa, cadascú d’ells 
amb un suport de 20 .000 euros per a dur a terme accions 
divulgatives en diferents mitjans de comunicació i la realitza-
ció de jornades tècniques per a professionals .

L’objectiu és que aquestes actuacions es realitzen en tot 
l’àmbit territorial de la Comunitat Valenciana incloent el major 
nombre possible de localitats i que tinguen públics objec-
tius molt diferents, a fi que puguen aconseguir l’arribada a 
la màxima població . A més, el calendari d’actuacions de les 
accions de difusió i conscienciació en aquest moment es 
troben en fase de preparació i de manera imminent s’estaran 
executant . Addicionalment, anualment s’executen els progra-
mes d’inspecció pels serveis territorials d’indústria a fi de 
comprovar el grau de compliment reglamentari en matèria 
d’indústria en els establiments i instal·lacions industrials . 

Per tant, és un missatge no coercitiu que té molta influència 
en la ciutadania que és l’àmbit de la seguretat industrial, i a 
banda està la inspecció que hem de fer de manera obligatòria 
per al compliment estricte de la llei . 

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller .

La següent pregunta la formula el diputat del Grup 
Parlamentari de Ciudadanos, senyor Woodward, també al 
conseller d’economia sostenible . 

Senyor Woodward, quan vullga . 


